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Kövér László úrnak
az Országgyű lés elnöke

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, az Országgyűlésről szóló 2012 . évi .

XXXVI. törvény 42 . § , (8) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekr ől szóló 10/2014 .
(II . 24.) OGY határozat 124 . § (1)" bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok
benyújtani Balog Zoltán Emberi Er őforrások Miniszter Úrhoz

„Vizsgálja-e a kormány a finn társminisztérium alapjövedelem-projektjét? „
címmel .

Tisztelt Minisztér Úr :

Finnországban 2017 januárjában startol a nagy alapjövedelem-kísérlet 10 000 főbevonásával ,
és ennek tapasztalátainak felhasználásával alakítják ki a finn alapjövedelem véglége s
modelljét . Amennyiben a projekt sikeresen zárul, úgy teljesen átalakíthatja a jelenle g
ortodoxnak számító szociális rendszereket . A projekt keretében Finnország havi 560 eurót ,
azaz mintegy 170 ezer forintot, juttatna egy „reprezentatív statisztikai szelekció során
kiválasztott csoportnak”

A program azért is nagyon fontos, ,, mert a közeljöv őben a robotizáció eddig nem látott
kihívások elé állíthatja az európai országokat, így Magyarországot-is . A lehetséges problémát
már az Európai Unió is felismerte. Mint ismert nemrégiben az EP Jogi Bizottsága a
robotikának és a mesterséges .intelligenciának a munkaer őpiacra gyakorolt lehetséges
hatásaival indokolta, hogy miért kell .: kámolyan fontolóra venni az általános alapjövedele m
bevezetését (a Bizottságnak szóló ajánlásokkal a robotikára vonatkozó polgári jog i
szabályokról (2015/2103(íNL)) .

A helyzet tisztázása érdekében az alábbi• kérdésekre várom válaszát :

- Figyelemmel kíséri-e az EMMI a finn társminisztérium alapjövedelem-projektjét ?

Amennyiben a finn-mintaprojekt sikerrel zárul, úgy megfontolja-e a kormány egy
hasonló pilot-program elindítását?



Vizsgálja-e a .kormány, hogy a robotika elterjedése milyen következményekkel jár a
magyar munkaerőpiacra nézve?

Tisztelettel várom válaszát !

Budapest, 2016. szeptember

Szabó Tíme a
Független országgyű lési képviselő
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